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Numirea boardului
Hidroelectrica, amânatã
l Surse: “Ministerul Energiei nu s-a prezentat, ieri, la prima convocare ºi
probabil nu o va face nici astãzi” l Greg Konieczny, Fondul Proprietatea:
“Guvernul abia a fost numit ºi ar fi bine sã îºi ia un timp sã analizeze
candidaþii de pe lista scurtã” l Gabriel Dumitraºcu, fostul ºef al OPSPI,
i-a fãcut plângere penalã fostului ministru al Energiei Victor Grigorescu,
pentru recrutarea de la Hidroelectrica

Adunarea Generalã Hidroe-
lectrica, programatã ieri
pentru numirea noului Con-

siliu de Administraþie, nu s-a þinut,
din lipsã de cvorum, întrucât Mini-
sterul Energiei a lipsit de la ºedinþã,
conform unor surse din piaþã, potri-
vit cãrora nici a doua convocare de
astãzi nu se va putea þine.

Greg Konieczny, managerul Fon-
dului Proprietatea, considerã cã de-
cizia va fi amânatã, în condiþiile în
care Guvernul abia numit trebuie sã
se familiarizeze cu lista de candidaþi.

Ministerul Energiei a solicitat, la
sfârºitul anului trecut, includerea a
ºase candidaþi pentru Consiliul de Su-

praveghere (CS) al Hidroelectrica.
Propunerile Ministerului de resort

erau: Elena Popescu, Romeo Nicu
Susanu, Ilinca von Derenthall, Mar-
cel Cobuz, Mihai Daniel Aniþei,
Ionuþ Purica.

În decembrie, mandatul actualului
consiliu a fost prelungit cu patru
luni. Actualii membri ai Consiliului
de Supraveghere sunt: Ana Bucheru,
Elena Voicu, Nicu Romeo Susanu,
Ionuþ Purica, Robert Cosmin Panã,
Mihai Daniel Aniþei, Oana Truþã.

Greg Konieczny spune cã numi-
rea noului board ºi apoi selecþia unui
nou executiv sunt foarte importante
pentru pregãtirea procesului de

listare a Hidroelectrica.
Domnul Konieczny a spus: “Noul

Guvern este abia la început. Cred cã
noul Guvern intenþioneazã sã facã
aceastã tranzacþie (n.r. listarea Hi-
droelectrica). Având în vedere situa-
þia actualã, ne putem aºtepta la lista-
rea Hidroelectrica în a doua jumãtate
a anului, poate în al treilea sau în al
patrulea trimestru.

Dar acest lucru depinde ºi de an-
gajamentul pentru IPO ºi de pregãti-
rea ofertei.

Primii paºi cheie ar fi numirea no-
ului board ºi apoi ca acesta sã selec-
teze echipa executivã. Fãrã board ºi
executiv va fi foarte dificil sã fie fi-
nalizatã ºi promovatã aceastã
tranzacþie cãtre investitorii interna-
þionali, ceea ce este o parte foarte im-
portantã.

De asemenea, foarte interesant
este proiectul Guvernului sã creeze
Fondul Naþional de Dezvoltare.
Acesta ar putea reprezenta un «game
changer» (punct de cotiturã) nu nu-
mai pentru Hidroelectrica, ci pentru
tot procesul de listare a companiilor
de stat, dar ºi pentru piaþa de capital,
pentru cã va fi mai uºor sã aduci mai
multe IPO-uri”.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

Surse: Firme din Kuweit ºi Israel,
interesate de “Oltchim”
l Constantin Niþã, fost ministru al Energiei: “Vânzarea pe bucãþi
a Oltchim este o mare greºealã ºi sper ca noul Guvern sã nu aprobe
o asemenea procedurã de vânzare”

Companii din Kuweit, Israel,
dar ºi din România au de-
pus, deja, oferte serioase

pentru “Oltchim”, ne-au declarat
surse apropiate situaþiei.

Investitorii interesaþi de vânzarea
“Oltchim” pe bucãþi trebuie sã depu-
nã ofertele neangajante, pânã pe 23
ianuarie, iar cei calificaþi pentru eta-
pa urmãtoare vor primi acces la “ca-
mera de date”, adicã o serie de infor-
maþii confidenþiale despre compa-
nie.

Cele nouã pachete de active sunt:
fabrica de sodã, fabrica de oxo-al-
cooli, fabrica de polioli, serviciile
din perimetru, 1000 de vagoane,

procesarea PVC, petrochimia/PVC,
rafinãria Bradu ºi fabrica de anhidri-
dã ftalicã. Investitorii trebuie sã de-
punã oferte separate pentru pachete-
le de care sunt interesaþi.

Unelevoci susþincã sunt viabilenu-
mai secþiile sodã causticã, oxo-alcooli
ºi polioli. De altfel, aceste trei active
reprezintã 94% din vânzãri. (A.S.)

(continuare în pagina 8)

AVOCATUL PIPEREA, REFERITOR LA
MOTIVAREA CCR PE LEGEA DÃRII ÎN PLATÃ:

“Instanþa va reconstrui contractul de
credit, dacã banca nu va negocia”
l Alexandra Burada, avocat: “Prima solicitare
de negociere a contractului de credit - avizatã
favorabil de instanþã, în baza motivãrii Curþii
Constituþionale pe Legea dãrii în platã”

Motivarea deciziei Curþii
Constituþionale a Româ-
niei (CCR) asupra excep-

þiilor de neconstituþionalitate ridica-
te de bãnci pe Legea dãrii în platã
pare sã fi avut un efect imediat.

Publicatã vineri seara pe site-ul
CCR, motivarea a stat la baza avizu-
lui favorabil acordat, ieri, de instanþa
de judecatã, asupra primei solicitãri
de soluþionare prin negociere ºi/sau

readaptare a contractului de credit.
Informaþia a fost postatã de avocatul
Alexandra Burada pe pagina sa de
Facebook. Specialistul a completat:
“Instanþa a pus în vedere bãncii sã îºi
prezinte în scris, motivat, poziþia sa
faþã de solicitarea clientului, pânã la
urmãtorul termen de judecatã”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 8)

FORUMUL DE LA DAVOS ÎNCEPE ASTÃZI

Raport WEF: “Nivelul de trai, un indicator
mai bun decât PIB-ul pentru creºterea
economicã”
l Inegalitãþile ºi frustrãrile celor care se simt lãsaþi în urmã de globalizare vor fi
printre principalele subiecte de discuþii la reuniunea din acest an de la Davos

Þ
ãrile dezvoltate ºi cele în
curs de dezvoltare ar tre-
bui sã dea prioritate nive-
lului de trai, faþã de Produ-

sul Intern Brut, atunci când vine
vorba de cel mai bun indicator
pentru mãsurarea performanþei
economice, susþin organizatorii
Forumului Economic Mondial de
la Davos, transmite Bloomberg,
potrivit Agerpres.

I.P.

(continuare în pagina 4)

“Legea emitenþilor” sau cea
a FIA trebuie sã lãmureascã

rapid problema pragului
la SIF-uri”

(Interviu cu Florin Pogonaru, preºedinte al Coaliþiei
pentru Dezvoltarea României)

l “Pe Ludwik Sobolewski nu poþi sã-l evaluezi decât în raport cu ceilalþi
candidaþi la ºefia BVB; dacã aceºtia nu apar public, asumându-ºi
candidatura, rãmâne o simplã problemã de renegociere a contractului”
l “«Legea prevenþiei» este o prioritate pentru piaþa de capital; ASF trebuie
sã-ºi asume obligaþii precise în contextul acestei legi” l “A pierde
oportunitatea de a fi promovaþi la statutul de piaþã emergentã mi s-ar pãrea
o dovadã de iresponsabilitate” l “Nu poþi sã impozitezi capitalul cu 16%
ºi, pentru muncã, sã menþii un nivel al taxãrii de circa 47%”

Reporter: Cum vi se pare progra-
mul de guvernare PSD-ALDE, din
perspectiva mediului de afaceri ºi cât
de sustenabil este?

Florin Pogonaru: Trebuie sã ad-
mit cã este impresionantã fermitatea
angajamentului liderilor PSD de a
implementa acest program. În ace-
laºi timp, din mediul de afaceri nu
am auzit pe nimeni care sã spunã cã
acest program nu este pro-business.

Discuþiile apar în privinþa sustena-
bilitãþii ºi, aº spune eu, în privinþa fi-
xãrii unei ordini de prioritãþi.

Trebuie ca guvernul sã stimuleze
economia generând prin aceasta mai
multe resurse la buget. Numai dacã se
creeazã astfel de resurse pot fi susþinu-
te mãsurile sociale. Dacã nu, nu!

A consemnat

ADINA ARDELEANU
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CONTINUÃ SÃ SE DEPRECIEZE

Lira sterlinã, sub 1,20
dolari pentru prima oarã
în ultimele trei luni

Lira sterlinã s-a depreciat ieri, faþã
de dolar, din cauza temerilor cã pre-
mierul britanic Theresa May va ale-
ge sã scoatã Marea Britanie de pe
piaþa unicã europeanã, în schimbul
controlului asupra imigraþiei ºi al
dreptului de a încheia acorduri co-
merciale cu alte þãri.

Lira a coborât, ieri, sub 1,20 de
dolari pentru prima oarã din octom-
brie pânã în prezent, dupã ce publi-
caþia Sunday Times a relatat cã May
este pregãtitã sã retragã Marea Brita-
nie de pe piaþa unicã.

Monada britanicã avea un curs de
1,2049 dolari ieri, la ora 16.20 (ora
Londrei), cu 1,1% mai mic decât în
ultima zi a sãptãmânii trecute. (V.R.)

(continuare în pagina 5)

Cea de a 47-a ediþie a Forumului Econo-
mic Mondial (WEF), care este organizatã
în perioada 17 - 20 ianuarie la Davos
(Elveþia), va înregistra o participare re-
cord, fiind aºteptaþi circa 3.000 de repre-
zentanþi ai mediului de afaceri ºi lideri poli-
tici, iar vedeta este preºedintele Chinei, Xi
Jinping, care va fi primul ºef de stat chi-
nez care va participa la Forumul de la Da-
vos, informeazã AFP.
În acest an, Forumul de la Davos are drept
cuvânt de ordine “un leadership receptiv
ºi responsabil”, a declarat, recent, preºedintele fondator al Forumului Economic Mon-
dial, Klaus Schwab.
Cancelarul german Angela Merkel ºi premierul canadian Justin Trudeau au decis sã
nu participe la eveniment.

(continuare în pagina 4)

Firma lui
Piperea va
primi 35.000
de euro lunar,
în timpul
insolvenþei
RADET

Administratorul judiciar Rom-
Insolv SPRL va primi un onorariu
lunar de 35.000 de euro/lunar plus
TVA, pentru perioada de observaþie
(de la data deschiderii procedurii de
insolvenþã ºi pânã la data intrãrii în
perioada de reorganizare) la Regia
Autonomã de Distribuþie a Energiei
Termice (RADET), potrivit votului
creditorilor RADET de la finalul
sãptãmânii trecute.

Tribunalul Bucureºti a admis, în
luna octombrie a anului trecut, cere-
rea de intrare în insolvenþã a Regiei
Autonome de Distribuþie a Energiei
Termice (RADET).

RomInsolv susþine cã o eventualã
reorganizare a activitãþii RADET
este posibilã doar în condiþiile în
care vor fi implementate cumulativ
un numãr de mãsuri absolut necesa-
re, ale cãror efecte pot fi vizibile în
termen scurt, sau cu efecte lente, de
duratã (mãsuri care necesitã investi-
þii majore, de ordin tehnic). În esen-
þã, mãsurile pe termen scurt vizeazã
trei obiective majore: stabilizarea
clienþilor, echilibrarea financiarã a
regiei ºi transformarea regiei în so-
cietate comercialã, condiþie obliga-
torie pentru a obþine autorizaþiile ºi
licenþele de funcþionare ca operator
al sistemului de termoficare al muni-
cipiului Bucureºti. (A.S.)
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